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Vroomshoop, 25 oktober 2022 

 

Geacht college, geachte gemeenteraad, 

 

Voor wie mij nog niet kent: mijn naam is Evelien van Opbergen. Ik ben directeur- bestuurder van 

ZorgSaam Twenterand. 

Toen ik hier zo’n anderhalf jaar geleden als directeur van ZorgSaam Twenterand startte, belandde ik 

direct in een zorgwekkende situatie rondom het jongerenwerk. Als nieuwkomer heb ik mij vanaf het 

begin ronduit verbaasd hoe zaken hier lopen. Ik zie een grote betrokkenheid en wil om het beste te 

doen voor de jongeren in Twenterand, maar ik zie ook hoe emoties en andere belangen op veel 

punten de overhand krijgen ten opzichte van het echte belang voor de jongeren zelf. En dit is niet iets 

van de laatste weken, maanden, of laatste paar jaar,  nee, dit is een zorgwekkende situatie die al 

jaren voortduurt, voor zover ik kan achterhalen zo’n 15 jaar….. 

En die verbazing ontstond vanmiddag weer. Terwijl ik nog eens onze voorbereide tekst doornam, 

kreeg ik om 16.00 vanmiddag een brief van het college. In deze brief werd ons meegedeeld dat het 

niet zeker is of de raad bij het vaststellen van de begroting 2023 zijn medewerking wil verlenen aan 

het één op één verlenen van een subsidie aan ZorgSaam. En… of wij hiermee rekening willen houden 

in onze bedrijfsvoering. 

Natuurlijk hebben wij de laatste ontwikkelingen nauwlettend gevolgd en terwijl wij alles op alles 

hebben gezet om ons werk zo goed mogelijk te blijven doen, onze focus op de jongeren te houden, 

ons niet af te laten leiden en bovenal te voorkomen dat hier vanavond meer dan 100 jongeren op de 

stoep zouden staan met de wildste plannen- want ja-die kant leek het even op te gaan- zegt u nu dat u 

twijfelt aan het collegebesluit. Een collegebesluit dat er bij ons toe heeft geleid dat wij ons zowel 

inhoudelijk als qua bedrijfsvoering aan het voorbereiden zijn op maart volgend jaar.  

Wij hadden u vanavond onze zienswijze op de notitie jongerenwerk willen presenteren. Wij hadden u 

willen vertellen dat: 

- Het jongerenwerk meer is dan leuke en educatieve activiteiten organiseren voor jongeren; 

- Het jongerenwerk zich vooral moet focussen op de meest kwetsbare jongeren om te 

voorkomen dat er nog meer duurdere jeugdhulpverlening nodig is en om te voorkomen dat 

huidige overlastsituaties nog verder escaleren; 

- Het jongerenwerk haar meerwaarde vindt in een integrale, intergenerationele en 

gemeentegrens overstijgende professionele aanpak; 

- Het jongerenwerk bij ZorgSaam slechts door een kleine 3fte aan uitvoerende jongerenwerkers 

wordt uitgevoerd en de rest door vrijwilligers, intensieve samenwerkingen en vele projecten 

die wij middels andere fondsen en financiers realiseren (dus zonder gemeentelijke subsidie); 

- Het jongerenwerk geen hulpverlening is en SKJ of BIG-registraties niet van toepassing zijn, 

maar het jongerenwerk haar eigen beroepsvereniging kent en als onderdeel van het sociaal 

werk een prachtig kwaliteitslabel heeft in het Registerplein; 

- Het jongerenwerk haar werk niet naar tevredenheid kan doen als zij meer dan 30% van haar 

tijd aan administratie, rapportage en verantwoording moet besteden, zoals de notitie voorstelt; 

- Het jongerenwerk idealiter op doelen en resultaten gestuurd moet worden en niet op 

aantallen/ activiteiten; 

- Het jongerenwerk momenteel zwaar onder druk staat: niet alleen omdat de problematiek 

zienderogen toeneemt, maar vooral omdat het werken in deze grillige context steeds 

moeilijker wordt. 

Maar wellicht hoeven we u dat nu allemaal niet te vertellen. U krijgt onze input vanzelfsprekend alsnog 

als zienswijze op de notitie. De brief van vanmiddag kwam hard aan.  
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Beste gemeenteraad, ik weet niet hoe ik uw twijfels kan wegnemen. Maar ik weet ook niet of dat mijn 

plek is. Ik weet niet of u twijfelt aan het collegebesluit, aan het proces of aan ZorgSaam of aan het 

hele jongerenwerk in de gemeente. Ik weet wel, dat de jongeren in Twenterand heel snel een duidelijk 

besluit nodig hebben. Want de situatie die nu al 15 jaar voortduurt, blijft op deze manier in stand en 

dat betekent concreet dat  

- Er nog meer vrijwilligers zullen afhaken 

- Er nog meer jongerenwerkers zullen afhaken 

- De eenzaamheid, middelengebruik en kansenongelijkheid zullen toenemen  

- De integrale, intergenerationele en grensoverstijgende aanpak zal verdwijnen 

- De overlast zal toenamen 

- De vraag naar jeugdhulpverlening zal toenemen 

- De kosten voor de gemeente zullen toenemen 

Voor ons blijft overeind dat wij bereid zijn om met alle betrokkenen tot een goede oplossing te komen. 

Het straathoekwerk kan ondergebracht worden bij het outreachende jongerenwerk waar het hoort en 

dan kunt u de voorgenomen bezuiniging in de begroting laten staan. En de inlopen in alle kernen 

kunnen blijven bestaan, evenals de netwerken, professionals en vrijwilligers uit alle kernen. En of we 

dat nu vanuit 1 organisatie, via een onderaannemerschap of vanuit 3 partijen uitvoeren met hun eigen 

expertise, laten we alstublieft het belang van de jongeren met elkaar voorop zetten. 

Voor nu stel ik u de vraag: 

Wat verwacht u van ons? 

Wat wilt u dat wij tegen onze jongeren zeggen? Die we net hebben kunnen geruststellen dat het 

jongerenwerk gewoon doorgaat 

Wat wilt u dat wij tegen onze partners zeggen, waarmee wij in buurtaanpakken, veiligheidsoverleggen 

en andere netwerken volop en intensief naar tevredenheid samenwerken?  

Wat wilt u dat wij tegen de ondernemers zeggen, tegen het Punt, tegen politie en handhaving? Los de 

overlast zelf maar op? 

Wat wilt u tegen de jongerenwerkers zeggen die we de afgelopen periode baanzekerheid hebben 

kunnen bieden? 

En tot slot, namens de jongerenwerkers: deze situatie vraagt zoveel tijd, negatieve energie en 

inspanning van ons, dat het steeds moeilijker wordt om ons werk kwalitatief goed voort te zetten. Het 

raakt ons op een heel vervelende manier. Wanneer kunnen we ons gewoon weer volledig focussen op 

de jongeren in Twenterand? 

 

Namens ZorgSaam Twenterand, 

Evelien van Opbergen 

Directeur- Bestuurder 




